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A közkórházzal egyesilik 
a Pulcz-uccai járványkórházai 

Az idegklinika felépítésével végleges hajlékhoz jut 
a jórványkórhaz 

(A Délmagyarország munkatársától.) Szer-
dán délelőtt nagyfontosságú megbeszélés volt 
dr. Pálfy József polgármesternél. A megbe-
szélésen rósztvett dr. Sajó Lajos t iszti főor-
vos, dr. Debre Péter, a kórház igazgatófőor-
vo6a, dr. Hedry Miklós, dr. Kováts Ká lmán 
ós dr. Török Gábor osztályos főorvosok. Az 
értekezlet résztvevői félkettő u tán távoztak 
a polgármestertől, aki a megbeszélésről a kö-
vetkezőket mondotta: 

— A iárvánvkórház végleges elhelyezésének 
kérdéséről tanácskoztunk és megállapodtunk 
abban, hogy ez a fontos közegészségügyi in-
tézmény csak ideiglenesen működik a. Pulcz 
altábornagy uccai épületben, ahová nemrégen 
helyeztük á t az ujszegedi járvánvbarakból. 
Ha felépül az egyetem idegklinikáiának uj 
hajléka és abban helyet kap a klinika elme-
osztálya is, amelv jelenleg a kórház mellett 
lévő Pulcz-uccai épületben működik, ezt. az 
épületet is a járványkórházhoz csatoljuk és 
igy véglegesen megoldottnak lesz tekinthető 
a iárványkórház elhelyezésének kérdése. Min-

den reményünk meg van arra., hogy rövidesen 
lehetőség nyilik a végleges megoldásra, mert, 
mint a közigazgatási bizottság keddi ülésén 

bejelentettem, a kultuszminiszter elhatáro-
zott szándéka, hogv a most következő költ-
ségvetési évben folytatja az egyetemi építke-
zéseket, még pedig az idegklinika u j hajléká-
nak felépítésével. Reményünk van arra is, 
hogy ebben az évben felépül az uj klinika cs 
akkor az elmeosztály átköl töz ik az uj épü-
letbe. LRána rögtön berendezzük járványkór-
házzá a felszabaduló Pulcz-uccai épületet. 

Elmondotta még a polgármester, hogv ed-
dig a járványkó rház önálló intézményként mű-
ködött, ezentúl a kórház alosztályaként fog 
működni, ami lényegefen megkönnyíti ugv a 
gyakorlati, mint az adminisztrációs ügyek 
intézését. A szerdai értekezleten a kórház ve-
zető orvosai a terv kivitelének részleteit be-
szélték meg a tiszti főorvossal, miután a pol-
gármester kijelentette, hogv a járványkórház 
egyesítése a közkórházzal befejezett dolognak 
tekintendő. 
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Izgalmas Interpelláclós nap 
a képviselőházban 

Klein Aulai leleplezései Húsz Rxhard debreceni enyelemi ían*r mű-
ködéséről — A kultuszminiszter bejelentette, hogy elrendelte a fe-

gyelmi vizsgálatai 

Tildy Zoltán a hazárd és felelőtlen fátékok megszűntetését követelte 
— Rakovszky Tibor egy ifjúsági gyűlés betiltásáról 

Budapest, február 16. Érdekes interpellációs 
nap volt szerdán a képviselőházban. Az Inter-
pellációk előtt a mezőgazdasági munkásság 
öregségi biztosításáról szóló javaslatot tár-
gyalták. 

Vrbán Gáspár ismertette a javaslatot. 
Tildy Zo l tán szólalt fel ezután. Végre el-

Jrtük, hogy földmunkás-kérdés is van az or-
szágban, — mondotta. E javaslatnál ki kell 
kapcsolni minden polit ikai agitat ív eszközt és 
szempontot. Do nagyon szeretnénk, ha nem-
csak ennél a javaslatnál, hanem minden vonat-
kozásban is megszűnne a hazárd és felelőtlen 
játékl 

— A felelőtlen és lelkiismeretlen agitáció 
mindent lecsepül, mindent beszennyez. Olya-
nok bujtogatják a népet, akiknek sem a múlt-
ban, $em a jelenben nem volt közük a mun-
kássághoz, akiknek egyetlen szavuk sem volt, 
amikor a munkásság a legrosszabb helyzet-
ben volt. Játék folyik bizonyos tekintetben 
a magyar nép szenvedéseivel. 

— Olyanok folytat ják ezt az agitációt, 
akiknek a maguk nagybirtokán módiuk, lenne 
javítani a helyzeten. (Viharos helyeslés.) 

Buppert Rezső: Hol van Festetics? 
— Üzenni kell ennek az agitációnak! — 

folytatta Tildy Zol tán . Szeretném, ha a kor-
mánysajtó több gondot fordítana ezeknek a 
kérdéseknek a propagálására, a szociális béke 
megteremtésére: Ahelyett, hogy bizonyos 
gazdasági nyugtalanságot keltene olvan cik-
kek közlésével, amelyek ho'vtelenül látszato-
kat teremtenek mc* a kormánnyal szemben is. 
Minden józan magyar ember megítélése szerint 
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ezek a cikkek nem a békét szolgálják. 
Farkas István: Ezért kapják a pénzt! 
Tildy Zo l tán beszéde végén módosító javas-

latot nyúj tott be, a javaslat keretébe be 
akarja vezetni a rokkantsági és özvegyi já-
radék kivetésének kötelezettségét is. 

Tildyt beszéde végén megtapsolták. Dará-
nyi miniszterelnök hozzásietett, hogy gratu-
láljon. 

A régebbi interpellációkra adott miuiszteri 
válaszok során ismertették a belügyminiszter 
válaszát Rakovszky Tibor interpellációjára, 
amelyben 

a bercttyóujfalusi if júsági gyűlés 
betiltását 

tette szóvá. 
Rakovszky Tibor a viszonválasz jogával 

élt, 
— A mult év folyamán — mondotta többek 

között — az crdélvi fiatal magvar irók Ma-
rosvásárhelyen értekezletet tartottak. Erdély-
ben a jobboldali és baloldali fiatalság egy tá-
borba tudott kerülni a magyar érdekek védel-
mében. A magyar fiatalság Berettyóújfalun 
akart ilyen értekozletet tartani, azonban a ha-
tóságok mondvacsinált okokból betiltották. 
Nagyon sajnálom, hogy a belügyminiszter úr-
ban ezzel kapcsolatban még nem ébredt fel-
az okosabb belátás. 

— Nagyon furcsa jelenség a magvar köz-
életben, hogv az egyik oldalon nanytökeelU-
nes hangulat van, azt nevezik jobboldalnak, 
a másik oldalon a nagybirtokkal szembenálló 
hangulat nyilvánul meg, ozt nevezik baloldal-
nak. Ha a két oldalt szembeállítják egymás-
sal. arra törekszenek, ho<rv a két mozgalom 
szembeállítása következtében ezek a problé-
mák mellékvágányra terelődienek. Amikor a 
sajtófőnök ur arra hirta fel a nagytőkét, 
hogy vegye ki részét az áldozatokból, ezt he-
lyesen teszi, de rá kell mutatn i a probléma 
másik.oldalára is: a nagybirtokot is fel kell 
szólítani, hogy vegye ki részét az áldozatok-
ból, 

— Tessék szembenézni a problémákkal. 

ne pedig rendőri intézkedéseket foganatosítani. 
Ezután felolvasták a belügyminiszter vála 

szát, -amelyet Bródy Ernő interpellációjára 
adott 

a kőbányai családi munkásházak 
építkezésére 

vonatkozóan. 

Bródy Ernő viszonválaezában ezeket mon-
dotta: 

— Megvolt a törvény komoly célja, meg-
volt a fedezet és nyolc esztendő óta máig 
sem történt meg a kőbányai munkás- és 
tisztviselőházak felépítése. A tehetetlenség 
tipikus esete ez! Érthetetlennek tartom ős 
tiszteletlenségnek, hogv a kormányzó nevéről 
elnevezett szociális akciókat igy bürokratizál-
ják, hogy a törvénynek nem szereznek ér-
vényt. 

Ezután megkezdődtek 

az Inierpelléc'ók. 

Esztergályos János: A hadikölcsönjegvzők 
jogos panaszaival már 1922 ó h ostromoljuk 
a képvise'őházat. Ma az a helyzet, hogy a 
hadikölcsön-kérdés komplexuma még mindig 
nincs megoldva. A nyomorban lévő hadiköí-
csönjegyzők segélyeinek felemelését kérte, 
mert a hadÍkölc6önjegyzők nagyrészo koldus-
sorban tengődik. Kérte a hadikölcsöujegyzők 
megsegítését. 

C s o ó r Lajos első interpellációját a pénz-
ügyi és a kultuszminiszterhez intézte a va-
gyontalanok egyházi terhének behajtása tár-
gyában, második interpellációját a pénzügy-
miniszterhez a földreform ut ján juttatott föl-
dek örökösödési illetéke tárgyában. 

F r i c k e Valér a Rábaszabályozó társulat 
ügyeiről interpellált. 

S c h a n d ] Károly a Marcal környékének 
árvízkáráról interpellált. Állandóan az árviz 
veszélye fenyegeti a Marcal völgvéL 

M a r s c h a l l Fere-c á l lamti tkár válaszá-
ban kijelentette, a Marcal eliszaposodása ál-
landóan fenyeget, ezért alapos mederbővítésre 
van szükség. 

Vihar 

Gróf F e s t e t i c s Sándor „a szabadkőmű-
vesség működéséről" interpellált. Előadta, hogy 
bár annakidején rendelettel betiltották Ma-
gyarországon a szabadkőműves mozgalmat, az 
most is működik . Az egykori főpáholy Pcdma-
niczky-uccai helyiségébe a MOVE költözött 
be. 

F á b i á n Béla: Ott van a titkos társaságok 
központja. 

P r o p p e r Sándor (Festetics fele): Ne be-
széljen, ön hadügyminiszter volt a Károlyi-
kormányban! 

F e s t e t i c s Sándor: Azért voltam had-
ügyminiszter, hogy önöket agyonüssem! 

P r o p p e r Sándor: Hitvány áruló volt! 
Amjkor a zaj elült. Festetics azzal folytatta, 

hogy tudomása szerint a szabadkőműves pá-
holy a Bajza-uccában tartia üléseit. Ennek a 
háznak kapui állandóan zárva vannak azzal 
az ürüggyel, hogy ott leánynevelő intézet mű-
ködik. 

Festetics ki'elenfoseit a baloldalon, de kü-
lönösen a független kisgazdapárton nevetve 
fogadták, mire Festetics ingerülten kiáltotta a 
kisgazdapárti képviselők felé: 

— Hiába nevetnek, maga a független kisgaz-
dapárt is szabadkőműves utakon jár. 

Ezekre a szavakra a kisgazdapárton az asz-
talt csapkodva, kivörösödve kiáltanak Feste-
tics felé: 

— Alávaló rágalom! 

R a k o v s z k y Tibor: Maga a Mouln* 
Ronge páholynak volt a tagja. 

F e s t e t i c s ezután a szabadkőműves 
páholyoknak és azok vezetőinek névsorát ol-
vasta fel. Majd adatokat sorolt fel arra vonat-
kozólag. hogv miiven működést fejtenek ki . 

— A Deák Fcrenc Pábolv nvomorgyerree-
kfkkel foglalkozik. A Haladásnak szünidei 
teleoe van Zebegénvben, ahol nemré?i lvn 
autótábor ielent meg és ott volt többek közö't 
Friedrich István is. A szabadkőműveseknek' 
rengeteg fedező srarvezetük van. Ilvenek az 
eszneranto esveröletek, az Ingyrnte :ertyesület, 
a Cobden Szövetség és a Rotarv Klubok. 

Széli József belügyminiszter 

néhány mondatban válaszolt. Kijelentette: 
nincs tudomása arról, hogy a feloszlatott pá-
holyok továbbra is működnének, ha erre 


